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Prefaţă

Edward Dennett s-a născut în anul 1831 în insula Wight din Anglia, în localitatea

Bembridge, şi a murit în Croydon în octombrie 1914, după o boală de scurtă durată. Familia

lui a aparţinut bisericii oficiale a Angliei (Biserica Anglicană). Dennet a fost convertit de tânăr,

prin intermediul unui cleric evlavios. Totuşi, la scurt timp după aceea, a părăsit Biserica

Anglicană din convingere şi, terminându-şi studiile la Universitatea din Londra, a devenit

predicator într-o biserică baptistă din Greenwich.

La începutul anilor 1870, Dennett a scris o broşură împotriva aşa-numitei mişcări a

„fraţilor". Cu toate acestea, la scurt timp după aceea a început să se îndoiască dacă el însuşi era

pe calea cea bună. În 1872, a contactat o boală serioasă în urma unei vizite la unul din enoriaşi,

a continuat să lucreze, până când a fost complet epuizat. În primăvara anului 1873 a fost trimis

de către congregaţia sa pentru un an în străinătate. A iernat la Veytaux, în Elveţia franceză,

unde a venit în contact cu câţiva credincioşi dintre „fraţi". A avut multe discuţii şi studii cu ei,

care l-au ajutat să-şi limpezească mintea de anumite neclarităţi.

Până la întoarcerea în Anglia, nu a luat nicio decizie. A explicat congregaţiei opiniile sale şi,

în ciuda rugăminţilor lor, s-a retras din funcţia de pastor în mai 1874. De asemenea, şi-a retras

broşura pe care o scrisese împotriva unor principii pe care aşa-zişii „fraţi" le considerau a fi

scripturistice. La scurt timp după acestea, el a „frânt pâinea" cu cei care se adunau numai „în

Numele Lui", în Bennett Park, Blackheath, Londra, unde l-a întâlnit pe fratele William Kelly.

Progresul convingerilor sale poate fi urmărit atât în cartea intitulată Pasul pe care l-am

făcut, care conţine nouă scrisori trimise unui prieten, în ianuarie 1875, precum şi în lucrarea

Adevăruri recâştigate, care constituie o continuare a celei dintâi, cuprinzând tot nouă scrisori,

către acelaşi prieten, trimise de-a lungul aceluiaşi an.

E. Dennet a avut pana unui scriitor priceput. De-a lungul multor ani, el a fost editorul
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revistei The Christian Friend (Prietenul creştin). A editat, de asemenea, trei volume de scrieri

ale lui G. V. Wigram. Dintre propriile scrieri, putem aminti: Simbolurile din cartea Exod',

Comentariu asupra cărţii Ezra; Comentariu asupra cărţii leremia; Zaharia şi Maleahi;

Cartea Daniel; Gloriile lui Hristos ca Fiu al Omului; Viziunile lui Ioan în Patmos; Bogăţii

nepătrunse, precum şi câteva broşuri şi articole.

Sfera lucrării lui a fost Anglia, Irlanda şi Scoţia, însă a vizitat şi Norvegia, Suedia şi

America. A avut darurile de păstor şi de învăţător, pe care le-a exercitat în mod minunat.

Aceste patru scrisori au fost redactate la aproape un an după publicarea cărţii Pasul pe care

l-am făcut.

Alfred E. Bouter şi Roger P. Daniel (editori)

August 1992

P.S.: Unele note biografice au fost culese din cartea Bărbaţi conducători între fraţi, de H.

Pickering.

Notă explicativă a autorului

Scrisorile care urmează sunt scrise simplu şi conţin lucruri de bază. Caracterul lor, precum

şi punctul de vedere adoptat în ele au fost determinate de poziţia prietenului căruia ii sunt

adresate. Sperăm ca ele să fie de folos celor care tocmai au început să se intereseze de terenul

scripturistic al strângerii laolaltă şi de necesitatea separării de poziţiile religioase greşite.

Fie ca Domnul, în bogăţia harului Său, să binevoiască a binecuvânta aceste scrisori în

lucrarea de călăuzire a celor ai Săi spre calea potrivită cu gândul şi voia Sa.

Blackheath, octombrie 1876
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Hristos, adevăratul Centru al strângerii laolaltă

Blackheath, august 1876

Dragul meu frate,

Ultima dată când ne-am întâlnit m-ai întrebat dacă aş putea să-ţi recomand o broşură care să

explice (1) de ce acei credincioşi care sunt strânşi numai pentru Numele lui Hristos nu se

întâlnesc cu alţi creştini pentru „adorare" şi (2) de ce nu se asociază cu alţi creştini în lucrare.

Această chestiune este foarte importantă şi voi răspunde la ea, pentru că eu cred că există

mulţi credincioşi, în aceste vremuri speciale, care caută, ca şi tine, adevărul în legătură cu

acest subiect. în măsura în care Domnul îmi va da posibilitatea, îţi voi arăta câteva motive

simple, dar concludente, pentru care a acţiona altfel ar însemna să pierzi cu totul din vedere

ceea ce Îi este cuvenit Domnului. Mulţi vorbesc despre fariseismul nostru şi despre alte lucruri

de felul acestuia, dar sper să reuşesc să îţi arăt că, în atitudinea pe care o adoptăm, ne

comportăm în conformitate cu voia descoperită a Domnului. Este pur şi simplu o chestiune

despre ce ar vrea Domnul să facem.

1. Onoarea lu i Hr i s to s

Primul motiv are în vedere onoarea lui Hristos. Sunt sigur că vei fi de acord, la fel cum ar

mărturisi orice alt credincios, că ascultarea de Hristos ca Domn este prima responsabilitate a

unui creştin. Domnul Însuşi o porunceşte în repetate rânduri (loan 8.31; 14.15,21 -23; 15.7,10

etc.). De asemenea vei recunoaşte că Hristos este Capul Adunării (Efeseni 5.23; Coloseni 1.18)

şi deci El trebuie să aibă control absolut asupra Adunării, adică asupra tuturor membrilor ei, fie

individual, fie corporativ, ca Adunare. Apostolul Pavel spune: „Dar, după cum Adunarea este

supusă lui Hristos, aşa şi soţiile soţilor lor, în toate" (Efeseni 5.24). Acceptând aceasta, trebuie

ca, atunci când mi se cere să mă întâlnesc cu alţi creştini în „bisericile" lor, să mă interesez

dacă rânduielile lor sunt în supunere faţă de Hristos. Dacă sunt aşa, atunci voi putea să mă

întâlnesc cu ei, însă, dacă nu sunt, ar însemna să am părtăşie cu neascultarea lor (1 Corinteni

10).

Predicarea

Dă-mi voie să aplic unul sau două teste. Să ne referim în primul rând la predicarea

cuvântului, aşa cum se practică în denominaţiuni. Există cumva vreun verset care să

îndreptăţească (în orice fel) rânduirea unui om pentru a «conduce închinarea»? După cum ştii,

în cartea Pasul pe care l-am făcut am concluzionat că doctrina predicării făcute de un singur
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om este în întregime străină de Cuvântul lui Dumnezeu. Este adevărat că găsim bătrâni, dar

niciodată unul singur într-o adunare. Lucrarea lor era în primul rând să conducă, deşi unii

puteau să aibă şi darul de a învăţa pentru că citim despre aceia care se străduiesc in cuvânt şi în

învăţătură. Ceea ce susţinem este că nu există niciun grup de oameni în Scriptură care să

corespundă în cea mai mică măsură cu predicatorii din aceste biserici.

Permite-mi o întrebare simplă: cine desemnează aceşti lucrători? În fiecare caz, omul;

desemnarea se face fie prin vot, fie printr-un ierarh sau episcop. Aceste lucruri sunt făcute de

om, fără ca acesta să aibă vreo autoritate sau permisiune divină, căci unde am putea găsi vreun

verset care să-i autorizeze pe oameni, oricare ar fi ei, să facă un pas atât de solemn? Pavel,

fiind apostol, împreună cu Barnaba, a rânduit bătrâni (Fapte 14.23) şi i-a poruncit lui Tit să

facă acelaşi lucru (Tit 1.5). Nu găsim nicăieri în Scriptură că adunarea locală sau vreun lider

spiritual ar avea autoritatea de a rândui bătrâni, cu atât mai puţin predicatori.

Astfel, predicatorii rânduiţi în felul acesta îşi primesc lucrarea nu de la Hristos, Capul

Bisericii, ci de la om (nu neg faptul că în multe cazuri acei predicatori au un dar autentic).

Aşadar, dacă i-aş recunoaşte, aş recunoaşte autoritatea omului în opoziţie cu autoritatea lui

Hristos.

Slujirea

Aspectul de mai sus ar fi suficient pentru a mă ţine în afara unei astfel de biserici, dar aş

aplica încă un test. Să luăm „slujba" (serviciul), aşa cum este ea denumită. Cine o rânduieşte?

Ordinea, numărul de cântări, de versete citite, de rugăciuni etc.? Din nou răspunsul este: omul.

Toate acestea, într-adevăr, au la bază acest principiu de fond: că omul are libertatea să facă

ceea ce este potrivit în ochii lui în Adunarea lui Dumnezeu. Noi susţinem, contrar acestui

principiu, că singura noastră responsabilitate este să fim în ascultare de Hristos. Aşadar, nu

avem libertate să inventăm nimic, ci în toate lucrurile trebuie să fim supuşi Cuvântului.

Ca urmare, gelozia1 pentru onoarea lui Hristos ca şi Cap al Bisericii mă va ţine în afara

oricărui loc în care autoritatea Sa este trecută cu vederea. Se va spune poate că noi trebuie să

uităm micile noastre diferenţe şi să arătam dragoste unii pentru alţii. Voi răspunde: Nu! Nu

trebuie să renunţ nici măcar la un singur lucru poruncit de Hristos şi nici să tolerez vreun lucru

care nu are permisiunea Lui. Aşadar, în timp ce am responsabilitatea de a-i iubi pe toţi copiii

lui Dumnezeu, am şi responsabilitatea de a-L asculta pe Hristos ca Domn al meu; şi este scris:

„Prin aceasta cunoaştem că-i iubim pe copiii lui Dumnezeu, când ÎI iubim pe Dumnezeu şi

ţinem poruncile Lui" (1 Ioan 5.2).

1 Gelozie înseamnă a vrea să păstrez ceea ce îmi aparţine; invidia înseamnă a dori ceea ce are altul.
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2.Prezenta s i conducerea Duhulu i Sf ânt
Îţi cer acum să iei în considerare faptul că, dacă mă strâng laolaltă2 cu alţi credincioşi din

oricare denominaţiune, eu particip la negarea practică a prezenţei Duhului Sfânt în Adunarea

lui Dumnezeu. Caracteristica acestei dispensaţii creştine este prezenţa Duhului Sfânt pe

pământ. Ceea ce defineşte un creştin, potrivit cu Scriptura, este Duhul locuind în el (Romani

8.9): Biserica a fost constituită prin botezul cu Duhul Sfânt (Fapte 2; 1 Corinteni 12.13).

Importanţa acestui adevăr se poate vedea prin modul în care Domnul Isus îl accentuează în

Ioan 14-16. Ideea asupra căreia îţi solicit atenţia este că, pentru faptul că Duhul Sfânt este

prezent, EI Îşi cere dreptul ca în adunarea sfinţilor să folosească pe cine doreşte (1 Corinteni

12-14), pentru predicare sau pentru oricare altă slujbă.

Dacă eu deci încuviinţez rânduiala omenească a slujbei ţinute de un singur om şi îmi dau

acordul prin prezenţa mea, atunci în mod clar mă port ca şi cum nu aş crede în prezenţa şi în

conducerea Duhului. Dacă totuşi cred în aceasta, atunci prin prezenţa mea mă opun în mod

conştient acţiunii Sale, încălcând astfel drepturile Sale suverane. Aceasta ar fi într-adevăr o

poziţie gravă.

Nu insinuez faptul că preaiubiţii creştini care se află în denominaţiuni ocupă această poziţie

în mod conştient. Ştiu că nu este aşa. Realitatea este că mulţi se află în ignoranţă cu privire la

acest adevăr binecuvântat. Ca dovadă, voi cita dintr-o publicaţie a denominaţiunii cu care eşti

în legătură. Este o expunere a dedicării templului lui Solomon. Una dintre afirmaţii este:

«veneraţia pe care ar trebui s-o simţim în închinare ar trebui să fie adâncă, ca şi cum am avea

cu noi un simbol (referindu-se la norul care a umplut casa Domnului) al prezenţei lui

Dumnezeu. El este cu siguranţă la fel de aproape» (Geneza 28.16). Ce dovadă ar putea fi mai

clară că adevărul prezenţei Duhului Sfânt este aproape necunoscut? Iar dacă noi cunoaştem

acest adevăr, trebuie oare să ne comportăm ca şi cum nu l-am cunoaşte?

Aşadar, este imposibil ca eu să fiu prezent la „slujbă" acolo unde acest adevăr este ignorat

şi unde, prin aranjamente ale oamenilor, Duhul lui Dumnezeu nu are deloc libertate de a

acţiona prin acele mădulare din Trupul lui Hristos care sunt prezente. în acest fel, Duhul Sfânt

este stins (1 Tesaloniceni 5.19,20). Cu siguranţă, tu nu m-ai îndemna să mă opun Duhului lui

Dumnezeu. Aşadar, gelozia pentru drepturile Lui suverane mă depărtează de credincioşii care

se află într-o asemenea poziţie ca cea pe care am descris-o mai sus.

2 Autorul se referă la a fi adunat „oficial" pe acelaşi temei pe care se întâlneşte acel grup de credincioşi sau denominaţiune.
Atunci când un credincios care ocupă terenul scripturistic al adunării este prezent în clădire pentru obligaţii familiale sau motive
sociale, cum ar fi o nuntă sau o înmormântare, aceasta n-ar indica faptul că el se adună cu oamenii din aceea „biserică" sau grup
ca şi cum s-ar afla pe aceeaşi temelie (sectară) cu ei.
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3. Preo ţ ia tu turor cred inc i o ş i l or
Una dintre cele mai clare învăţături din Scriptură este că toţi credincioşii sunt aduşi în

aceeaşi poziţie, în acelaşi loc de aprobare înaintea lui Dumnezeu şi că toţi au aceleaşi drepturi

în Hristos. Petru, aşadar, poate să spună tuturor acelora cărora li se adresează: „voi înşivă, ca

nişte pietre vii, sunteţi zidiţi o casă spirituală, o preoţie sfântă, ca să aduceţi jertfe spirituale

bine primite înaintea lui Dumnezeu prin Isus Hristos" şi din nou, „voi sunteţi o seminţie aleasă,

preoţie împărătească" (1 Petru 2.5,9). Ioan, în aceeaşi manieră, scrie: „A Aceluia care ne

iubeşte şi ne-a spălat de păcatele noastre în sângele Său şi ne-a făcut o împărăţie, preoţi pentru

Dumnezeul şi Tatăl Său..." (Apocalipsa 1.5,6).

În Evrei se face referire în repetate rânduri la acelaşi adevăr. Hristos ca Preot este aşezat la

dreapta lui Dumnezeu; perdeaua este ruptă şi toţi suntem îndemnaţi să ne apropiem, „având

îndrăzneală să intrăm în locurile sfinte prin sângele lui Isus..." (Evrei 10.19-22). Consecinţa

este că nu mai poate exista o preoţie pământească, acum, bineînţeles, cu excepţia sensului că

toţi credincioşii sunt preoţi. Aşadar, desemnarea unei clase speciale de oameni, prin orice

denumire ar fi numiţi, indiferent că sunt „preoţi" sau „predicatori", pentru a „conduce"

închinarea, nu se potriveşte cu drepturile tuturor credincioşilor şi practic este o negare a

preoţiei noastre comune. Nu este oare o ruşine atât de mare că, având lumina Scripturii, totuşi

ne-am complăcut în aceste lucruri atât de mult timp? Pentru că, dacă toţi suntem preoţi, ce

nebunie este să rânduim pe cineva pentru a se ruga pentru toţi cei adunaţi şi să o facă

indiferent de starea sufletului său în acel moment! în fiecare zi a Domnului, la aceeaşi oră, el

trebuie să stea înaintea lui Dumnezeu pentru a se ruga acelaşi număr de rugăciuni în calitate de

pastor al congregaţiei sau pentru a citi aceleaşi rugăciuni din aceeaşi carte.

Dragul meu frate, nu ţi s-a întâmplat adesea, în timp ce stăteai sau îngenuncheai în banca ta,

ca inima să-ţi fie umplută prin puterea Duhului Sfânt şi să tânjeşti a-ţi revărsa mulţumirea şi

lauda înaintea lui Dumnezeu? Totuşi nu ai fi avut permisiunea să faci acest lucru, pentru că

este cineva la amvon a cărui slujbă este să se roage şi să aducă laudă pentru tine, ca şi cum

numai el ar fi preotul, iar tu nu ai fi în aceeaşi poziţie privilegiată de apropiere. Te poţi

mulţumi cu un asemenea sistem? Gelozia pentru privilegiile fraţilor mei credincioşi mă

împiedică să fiu prezent într-o asemenea întâlnire.

4. Lipsa exerc i t ăr i i d i sc ip l ine i
Aş mai menţiona un motiv. Aş ajunge în pericolul de a deveni părtaş al lucrărilor rele (2 Ioan

10-11) în multe din bisericile la care aş fi îndemnat să merg pentru „închinare" sau predică3.

Referire la învăţături care atacă Persoana sau lucrarea lui Hristos, sau care contrazic adevăruri fundamentale şi esenţiale

http://www.vesnicia.ro/


Piedici în calea părtăşiei Edward Dennett

____________________________________________________________________________
www.clickbible.org – Cărţi creştine gratuite

Este bine cunoscut faptul că, în majoritatea acestora, nu există niciun fel de disciplină.

Imoralităţile grosolane se vor rezolva în unele cazuri, dar învăţăturile rele sunt rareori privite

ca fiind necesar să fie supuse disciplinei. Să luăm ca exemplu denominaţiunea din care faci

parte. Doar cu puţin timp în urmă am constatat că un predicator bine cunoscut a participat la o

conferinţă biblică, unde şi-a mărturisit credinţa în doctrina anihilării celor necredincioşi4.

Aceasta însă nu-i afectează nici poziţia, nici părtăşia cu „bisericile" din acea denominaţiune.

Aş putea arăta mai multe cazuri de acelaşi fel, cum ar fi, de exemplu, acela în care

predicatorii care afirmă că pedeapsa iadului nu este veşnică sunt acceptaţi să predice în diferite

biserici şi sunt membri ai aceloraşi asociaţii cu cei care sunt, în privinţa aceasta, sănătoşi în

credinţă, într-adevăr, în sistemele denominaţionale nu poate fi exercitată disciplina, pentru că,

dacă excluzi un credincios dintr-o biserică, el va găsi cu uşurinţă acces în alta. Şi, după cum

ştii, consiliile religioase au hotărât recent că un cleric nu poate refuza „împărtăşania" unei

persoane care neagă eternitatea pedepsei, persoana lui Satan şi care chiar aruncă o ofensă

asupra multor porţiuni din Cuvântul lui Dumnezeu.

Ar trebui oare să am părtăşie cu un rău ca acesta? Am părtăşie cu ei atunci când mă strâng5,

fie şi ocazional, cu cei care tolerează aceste lucruri. Puţin aluat dospeşte toată plămădeala; o

casă care era suspectă de lepră trebuia închisă şi evitată (1 Corinteni 5.6; Levitic 14.34-53).

Aşadar, separarea de rău este principiul lui Dumnezeu şi nu îndrăznesc să mă depărtez de

acesta sub pretextul fals al dragostei, căci El este un Dumnezeu sfânt şi noi prin harul Său

suntem sfinţi. De aici îndemnul „Fiţi sfinţi, căci Eu sunt sfânt" (1 Petru 1.15,16).

Motivul pentru care de multe ori trecem cu vederea acest aspect este că ne gândim mai mult

la drepturile noastre decât la ale Domnului. Gloria lui Dumnezeu nu ocupă primul loc în

sufletele noastre. Exact aici suntem cu toţii pasibili de a eşua. Aceste întrebări încurcate abia

s-ar mai ivi dacă Domnul Şi-ar ocupa locul cuvenit între noi, însă odată ce privirea mea este

distrasă de la El şi îndreptată înspre credincioşi, mă cufund în incertitudine. Nu aş exagera

dacă aş spune că majoritatea credincioşilor au căzut în această greşeală de a-i pune pe sfinţi

înainte de Domnul. De exemplu, la o „convenţie" recentă a credincioşilor din toate

denominaţiunile, un membru principal al acesteia, la încheiere, a expus pe scurt scopurile

pentru care se întâlniseră. Primul, a spus el, era unitatea; al doilea, dragostea frăţească; iar al

treilea, slăvirea lui Hristos. Departe de mine a insinua că vorbitorul a intenţionat să îi pună pe

prezentate în Cuvântul revelat al lui Dumnezeu.
4 Doctrină care neagă realitatea iadului, a iazului de foc veşnic, unde necredincioşii vor suferi în trup, suflet şi duh mânia lui

Dumnezeu, despărţiţi de LI in întunericul de afară, aflaţi sub consecinţa alegerii voinţei lor proprii in răzvrătire faţă de
Dumnezeu.
5 În special la frângerea pâinii, la rugăciune sau la asocierea cu ei în slujire.

http://www.vesnicia.ro/


Piedici în calea părtăşiei Edward Dennett

____________________________________________________________________________
www.clickbible.org – Cărţi creştine gratuite

sfinţi înainte de Domnul. Totuşi a făcut-o şi, m acest fel, a furnizat în mod inconştient o

ilustrare a greşelii indicate mai sus.

Dragul meu frate, ţi-am prezentat câteva dintre motivele care mă împiedică să mă strâng cu

alţi credincioşi în „bisericile" lor. Ar putea fi adăugate mai multe, dar acestea sunt de ajuns

pentru a-ţi arăta de ce credem că avem gândul Domnului pentru calea pe care o urmăm; că

aceasta nu vine dintr-un duh super-critic de fariseism; că nu este din habotnicie, ci este doar o

chestiune despre ceea ce I se cuvine Domnului. Ne-am separat şi rămânem despărţiţi de

strângerile altor credincioşi, pentru că suntem convinşi că este calea pe care Domnul doreşte să

umblăm; o cale în afara oricărui lucru conceput de om, într-un cuvânt, afară din tabără cu

Domnul (Evrei 13)6. Aşadar, a ne comporta altfel ne-ar face necredincioşi convingerilor pe

care le avem, ne-ar păta conştiinţa şi ne-ar duce la pierderea comuniunii cu Domnul nostru

binecuvântat.

Încredinţând întreg subiectul reflectării tale în rugăciune,

Al tău, cu afecţiune în Hristos,

E. D.

6 Există comentarii şi explicaţii foarte bune pentru aprofundarea acestei idei. Contextul apropiat al acestui pasaj din Evrei se
referă la iudaism. Cu toate acestea, ca şi aplicaţie, putem privi ca fiind tabără toate sistemele religioase create de om, faţă de care
Domnul Se găseşte practic „afară", in ceea ce priveşte responsabilitatea omului. Ce face Domnul în harul Său suveran rămâne ca
numai El să hotărască. Acest articol se ocupă cu responsabilitatea creştinilor de a se comporta conform învăţăturii
Nou-Testamentale referitoare la Centrul Adunării (Matei 18.20).'
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Caracterul exclusiv pe care îl are terenul adunării

Blackheath, august 1876

Dragul meu frate,

În continuare trebuie să arăt pe ce teren Şi-ar dori Domnul să se strângă ai Săi în adunare,

pentru că ţi-am arătat deja de ce nu putem să ne strângem cu alţi credincioşi. Ai putea să îmi

spui, pe bună dreptate, «Mi-ai dat motive solide pentru care n-ar trebui să merg într-o biserică

denominaţională şi deci cred că ar trebui să mergi un pas mai departe şi să mă direcţionezi cu

privire la drumul pe care să merg». Anticipând aceasta, propun să îţi arăt câteva semne prin

care adunarea lui Dumnezeu ar putea fi recunoscută pe plan local.

1. Hr i s tos , Centru l s t r ânger i i lao la l t ă
Primul principiu esenţial este că Hristos singur ar trebui să fie Centrul strângerii. Domnul

Însuşi ne învaţă acest lucru când spune, „Unde sunt doi sau trei adunaţi pentru (întru - eis)

Numele Meu, acolo Eu sunt în mijlocul lor" (Matei 18.20). Trebuie să scot în evidenţă faptul

că Domnul nu spune că este în mijlocul oricărei strângeri a celor care mărturisesc a fi ai Săi.

El Se află numai în mijlocul celor care sunt strânşi pentru Numele Lui. Pentru Numele Lui! Nu

pentru Numele Lui şi încă altceva pe lângă acesta, cum ar fi un anumit adevăr, o învăţătură sau

o formă de guvernare bisericească, ci numai pentru Numele Lui, în afară şi departe de orice

sistem sau orânduire omenească, adunaţi în jurul şi pentru Persoana unui Hristos înviat şi

glorificat! Acest fel de strângere nu a fost posibil decât după moartea, învierea şi înălţarea lui

Hristos, pentru că Duhul Sfânt este Cel care adună şi El adună numai în jurul unui Hristos

înviat.

Vei spune însă: «cu siguranţă că toţi credincioşii, indiferent de numele pe care îl poartă,

sunt strânşi în felul acesta»; am întâlnit de multe ori această afirmaţie. Ar fi uşor să o resping,

dar prefer să aplic un test. Cere-i unui creştin autentic dintr-o denominaţiune să devină

membru într-o altă denominaţiune: te va refuza! Aceasta nu s-ar putea întâmpla dacă în ambele

denominaţiuni strângerile ar fi fost numai pentru Numele lui Hristos. Dacă se strâng acolo

pentru că mărturisesc că iubesc acel Nume, cum ar putea refuza să aparţină unui alt loc unde

de asemenea Numele Său ar fi singurul Centru al strângerii laolaltă? Astfel, dacă vrei să fii

membru într-o „biserică", trebuie neapărat să fii de acord cu toate principiile şi practicile lor.

Aşadar, vei observa că nu este adevărat că creştinii din denominaţiuni sunt adunaţi numai

pentru Numele lui Hristos. De fapt, o denominaţiune nu face apel la toţi credincioşii, ci numai
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la cei cu învăţături şi cu perspective asemănătoare. Astfel, ei mărturisesc prin practică faptul că

nu Hristos este singurul lor centru.

Dă-mi voie să te previn în mod serios că nicio adunare nu se poate potrivi gândului lui

Dumnezeu dacă centrul de atracţie nu este exclusiv Numele lui Hristos. Duhul lui Dumnezeu

ne îndeamnă atât de bine prin slujitorul Său: „Deci să ieşim la El, afară din tabără, purtând

ocara Lui" (Evrei 13.13). Aceste imense organizaţii religioase din jurul nostru formează cu

adevărat tabăra şi, prin urmare, numai în afara acestora este posibilă strângerea pentru Numele

lui Hristos. Să nu te mulţumeşti până când nu ai găsit o asemenea adunare, pentru că, găsind-o,

vei putea pătrunde în plinătatea binecuvântării de nespus care este rezumată în cuvintele

„acolo Eu sunt" (nu „acolo Eu voi fi") „în mijlocul lor".

2. Terenu l s inguru lu i Trup

Al doilea principiu fundamental este că strângerea trebuie să aibă loc pe terenul Adunării -

pe terenul Trupului lui Hristos - şi, prin urmare, ea se va desfăşura în jurul Mesei Domnului.

Voi explica mai pe larg acest lucru. Am văzut deja că Hristos este Capul Adunării şi, pentru că

El este Capul, credincioşii din timpul acestei dispensaţii sunt mădulare ale Trupului Său. „Noi

toţi am fost botezaţi de un singur Duh într-un singur Trup" (1 Corinteni 12.13) şi, în consecinţă,

se spune despre noi că suntem „mădulare ale trupului Său, din carnea Sa şi din oasele Sale"

(Efeseni 5.30). Suntem aşadar uniţi cu Duhul lui Hristos în cer, pentru că „cel care se lipeşte

de Domnul este un singur Duh cu El" (1 Corinteni 6.17). În consecinţă, suntem şi „mădulare

unul altuia" (Romani 12.5). Este cea mai apropiată legătură posibilă - o legătură vitală - pe de

o parte între Hristos şi ai Săi şi, pe de altă parte, între toţi credincioşii. Aceasta este unitatea pe

care a format-o Duhul lui Dumnezeu, unitatea Trupului lui Hristos (1 Corinteni 12.12,13).

Suntem îndemnaţi să ne străduim a păstra „unitatea Duhului în legătura păcii" (Efeseni 4.3).

Acestea fiind aşa, terenul strângerii sfinţilor ar trebui să exprime acest adevăr, recunoscând

astfel unitatea Trupului. Aceasta înseamnă că trebuie să fim strânşi ca mădulare ale Trupului

lui Hristos, nu ca anglicani, presbiterieni, independenţi sau baptişti7, ci numai ca mădulare ale

Trupului lui Hristos. Prin urmare, orice teren de strângere care este mai larg sau mai îngust

decât acesta este o negare a adevărului Trupului şi deci nu poate fi terenul lui Dumnezeu.

Aplicarea acestui principiu desfiinţează toate denominaţiunile dintr-o dată; şi aşa ar şi trebui,

pentru că temelia pe care se bazează denominaţiunile este cu totul în contradicţie cu Scriptura.

Încă o consecinţă a faptului de a fi strânşi ca mădulare ale Trupului lui Hristos este că

7 La această listă se mai pot adăuga şi alte nume de secte şi asociaţii, în funcţie de situaţia locală sau regională în care cititorul
se poate regăsi.
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aceasta se va face în jurul Mesei Domnului.Apostolul învaţă acest adevăr când spune: „Pâinea,

pe care o frângem, nu este ea comuniune cu trupul lui Hristos? Pentru că noi, cei mulţi, suntem

o singură pâine, un singur trup, pentru că toţi luăm parte dintr-o singură pâine" (1 Corinteni

10.16,17). Pâinea de pe masă, în mijlocul sfinţilor adunaţi, este astfel simbolul unicităţii

Trupului lui Hristos; şi, deoarece toţi iau parte la ea, este în plus un simbol al comuniunii

mădularelor acestui Trup.

Ce simplitate minunată! Astfel, în biserica primară, în fiecare primă zi a săptămânii,

ucenicii se strângeau împreună pentru a frânge pâinea (Fapte 20.7; 1 Corinteni 11.20). Ei se

strângeau laolaltă cu acest scop (a se compara de asemenea cu Fapte 2.42). Obiectul strângerii

lor nu era să participe la o „slujbă" sau să asculte predici, ci să frângă pâinea şi astfel să

vestească „moartea Domnului până vine El" (1 Corinteni 11.26).

Caută, dragul meu frate, aceste trăsături ale Adunării lui Dumnezeu în cartierul tău. Unde le

vei găsi printre feluritele „locuri de închinare" din jur? Este prea mult dacă aş spun> că

această căutare a ta ar fi în zadar? Este un semn trist al căderii bisericii şi al confuziei acestor

timpuri rele!

3. Liberta t ea Duhulu i Sf ânt
O altă trăsătură este libertatea Duhului Sfânt de a lucra prin cine vrea El (1 Corinteni 12.8 etc.).

Am vorbit deja despre aceasta în prima scrisoare şi deci nu trebuie să îţi amintesc că şi acest

principiu izvorăşte din adevărul despre Trupul lui Hristos. Citeşte cu multă atenţie 1 Corinteni

12-14. Acolo vei vedea că „trupul nu este un singur mădular, ci multe" şi „unuia i se dă, prin

Duhul, cuvânt de înţelepciune; şi altuia, cuvânt de cunoştinţă", apoi: „ochiul nu poate spune

mâinii: «Nu am nevoie de tine»; sau, din nou, capul, picioarelor: «Nu am nevoie de voi»" (1

Corinteni 12.8-21). Astfel, apostolul spune: „când vă strângeţi, fiecare dintre voi are un psalm,

are o învăţătură, are o vorbire într-o limbă, are o descoperire, are o interpretare" (1 Corinteni

14.26-33). Aici este recunoaşterea faptului că fiecare dar vine de la Capul Bisericii şi că

trebuie să se permită folosirea acelui dar de către Duhul, în Adunare. Dacă nu se întâmplă aşa,

atunci strângerea laolaltă nu este potrivită cu voia lui Dumnezeu.

Greşeala de a nu permite exercitarea darurilor, cu excepţia slujirii pe care o face

„predicatorul", a ţinut oamenii într-o stare de ignoranţă faţă de adevăr, prin incapacitatea

predicatorului ales, atunci când există în adunare unii cu mai multă cunoştinţă şi cu o măsură

mai mare de dar. Ce trist să vezi un astfel de predicator repetând, în fiecare zi a Domnului, cele

mai simple elemente doctrinare, şi acestea distorsionate prin felul în care sunt prezentate! Mai
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mult, este aproape imposibil să-l retragi din slujba la care a fost desemnat. Tu însuţi ai

cunoscut astfel de cazuri, aşa că nu mai insist asupra acestui subiect. Te voi întreba doar dacă

acest rău n-ar trebui să te convingă de faptul că o asemenea rânduială nu poate fi potrivită cu

gândul lui Dumnezeu.

4. Exerc i tarea di sc ip l ine i scr ip tur i s t i c e

Trebuie, de asemenea, să existe o exercitare evlavioasă a disciplinei, potrivit Cuvântului.

Satan amăgeşte frecvent suflete în timpurile de acum prin prezentarea unei falsificări a

adevărului. Din acest motiv este necesar să fim veghetori. Este posibil să găseşti într-o

strângere cele trei semne prezentate mai sus şi totuşi să lipsească acest al patrulea punct.

Caută-l deci şi pe acesta, dacă vrei să găseşti adevărata strângere laolaltă.

Disciplina trebuie exercitată în două direcţii: asupra imoralităţilor, specificate în 1 Corinteni

5, şi asupra celor care au o doctrină falsă (Galateni 3 şi 6; 2 Ioan 9-11; Apocalipsa 2 şi 3).

Mulţi sunt de acord (deşi s-ar putea să nege acest lucru în practică) că cei care au o umblare

rea trebuie puşi deoparte de la Masa Domnului, dar există multă opoziţie în ceea ce priveşte

aplicarea disciplinei pentru învăţătură greşită. Se vorbeşte mult despre „libertatea cugetului",

dar eu neg faptul că am avea vreo libertate a cugetului împotriva Cuvântului lui Dumnezeu, în

faţa căruia trebuie să ne plecăm necondiţionat. „Să meargă la lege şi la mărturie! Dacă nu

vorbesc după Cuvântul acesta, nu va fi niciun revărsat de ziuă pentru ei" (Isaia 8.20). Scuza

este plauzibilă, dar în conţinutul ei se poate identifica imediat uneltirea lui Satan. Pentru că,

dacă el ar reuşi să submineze temeliile adevărului, este ca şi cum ar cuceri printr-o împotrivire

făţişă.

Un om care se declară credincios şi care neagă valoarea sângelui lui Hristos este cu

siguranţă la fel de pierdut ca un necredincios declarat. Amintindu-ţi acestea, vei fi ajutat să

înţelegi dificultatea pe care a întâmpinat-o exercitarea disciplinei pentru doctrină. În unele

cazuri se ajunge chiar la aceasta: primirea duşmanilor lui Hristos în aşa-zisa părtăşie. Nu poţi

găsi adunarea lui Dumnezeu acolo unde nu exista disciplina pentru doctrină, pentru că

sfinţenia va caracteriza întotdeauna casa lui Dumnezeu.

5.Supunerea fa ţă de Cuvântu l lu i Dumnezeu
În adunarea lui Dumnezeu totul va fi rânduit în supunere faţă de Cuvânt. Scripturile trebuie

să ocupe locul suprem, pentru că ele sunt expresia voii lui Dumnezeu. Aşadar, nimic din ceea

ce se opune sau nu are aprobarea Cuvântului Său nu poate fi tolerat.
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Nu suntem lăsaţi în voia raţionamentului şi a practicilor noastre, ci, în epistole, au fost

lăsate resurse pentru cele mai mici detalii din adunare. De aceea, a acţiona fără autoritatea

Cuvântului nu este o neascultare mai mică decât a acţiona contrar acestuia. Este peste măsură

de important să porţi acest lucru în minte, pentru că, dacă vei cerceta lucrurile mai îndeaproape,

vei găsi că nu este nicio denominaţiune unde creştinii nu şi-au rânduit singuri anumite lucruri,

aşa cum ei înşişi au considerat cel mai bine.

Pentru a ilustra ceea ce vreau să spun, aş menţiona o discuţie pe care am avut-o anul trecut

cu un vechi coleg de studii. Am spus: «Aveţi autoritatea Scripturii pentru toată această

varietate de rânduieli bisericeşti?» «Nu», mi-a răspuns sincer, «nu avem, dar» a adăugat el,

«susţin faptul că avem libertatea să alegem planurile şi metodele pe care experienţa noastră ni

le arată ca fiind cele mai bune». Şi, fără vreo acoperire, aceasta este poziţia general adoptată.

Eu susţin că toate lucrurile rânduite în adunare, fiecare acţiune şi procedeu, toate activităţile

sfinţilor - rugăciune, laudă şi lucrarea Cuvântului - trebuie să fie conduse şi să aibă aprobarea

directă a Scripturii. Capul conduce totul şi acest Cap este Hristos; El a consemnat voia Sa

pentru noi în Cuvântul scris. Prin urmare, El ne-a aşezat într-o poziţie în care nu putem inventa

şi potrivi, ci trebuie doar să ascultăm.

Oriunde vei găsi toate aceste semne pe care le-am menţionat deja, vei găsi locul unde

Dumnezeu i-ar dori strânşi pe sfinţii Săi, pentru că acestea sunt semnele propriei Sale adunări.

Este adevărat că ai putea găsi multă slăbiciune şi lipsuri în sfinţii adunaţi astfel8, dar aceste

două lucruri au caracterizat întotdeauna Biserica de la moartea lui Ştefan şi o vor caracteriza

până când Domnul va veni.

Atenţionări

Aş adăuga o atenţionare. Uneori se spune că sfinţii dintr-un loc sunt atât de preocupaţi şi de

activi încât a mă uni cu ei ar fi cu siguranţă potrivit gândului lui Dumnezeu; sau că sunt atât de

multe suflete convertite prin predica domnului X, încât nu poate fi voia lui Dumnezeu ca eu să

fiu separat de un slujitor al Domnului atât de onorat.

Trebuie făcute două menţiuni asupra acestui lucru. În primul rând, a argumenta astfel

înseamnă a înlocui gândurile lui Dumnezeu cu gândurile noastre, a urma raţionamentele

noastre în locul Cuvântului scris. În al doilea rând, abia dacă există vreo formă de creştinism,

8 Cât de mult ne smereşte astăzi faptul că situaţia mărturiei creştine este mult mai rea decât în secolul trecut. Şi, mai cu seamă,
cât de trist este să îi vedem pe urmaşii celor care au mărturisit şi au practicat aceste principii scripturistice apărate de fratele
Dennet în aceste scrisori, divizaţi în urma unor acţiuni carnale. Unele grupări ale „fraţilor" au urmat învăţători falşi şi s-au
transformat în culte. Totuşi, falimentul mişcării fraţilor nu anulează principiile divine pe care s-au strâns fraţii de la început şi la
care au revenit. Aceleaşi adevăruri sunt valabile şi astăzi când suntem aproape de venirea Domnului, [n.ed.]
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oricât de coruptă, care să nu folosească acest argument. Dacă văd clerici ritualişti, care sunt

serioşi şi devotaţi (şi mulţumiri fie aduse lui Dumnezeu că există astfel de oameni), ar trebui

oare să ajung la concluzia că Dumnezeu vrea să mă asociez cu EI? SaU atunci când

Dumnezeu în suveranitatea harului şi îndurării Sale - în compasiune atentă faţă de suflete -

foloseşte cu putere Cuvântul Său pentru convertirea păcătoşilor, fie in catolicism, în Biserica

Anglicană sau în alte denominaţiuni, ar trebui oare să deduc că aceste sisteme sunt după inima

Sa? Nimic n-ar putea fi mai înşelător şi totuşi aceste raţionamente iluzorii şi amăgitoare

ademenesc sufletele la fiecare pas.

Există cumva pericolul ca şi tu, dragul meu frate, să fii înşelat astfel? Nu! Sunt convins că

Domnul a început deja să-ţi arate adevărul; şi, pentru că El a început lucrarea, o va duce cu

siguranţă la desăvârşire. Dar te îndemn mai departe, amintindu-ţi şi de responsabilitatea pe

care o ai, şi sunt sigur că, odată ce te vei găsi în singurul loc de pe pământ în care Dumnezeu

ar dori ca sfinţii Săi să fie, nu numai că bucuria şi recunoştinţa ta se vor revărsa înaintea lui

Dumnezeu, dar te vei minuna că timp de atâţia ani ochii tăi au rămas închişi faţă de un adevăr

atât de clar arătat în Scriptură.

Fie ca numai Domnul să te conducă, pentru ca nicio subtilitate a vrăjmaşului, nicio capcană

pe care el este atât de pregătit să o arunce înaintea inimilor încercate, să nu te deturneze! Dacă

rugăciunea ta este „fă calea Ta clară înaintea feţei mele", vei descoperi repede că „lumina

răsare în întuneric pentru cei drepţi" (Psalmul 112.4).

Al tău, cu afecţiune în Hristos,

E. D.
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De ce asa-numiţii fraţi nu se pot uni în lucrare cu alţi creştini?

Blackheath, august 1876

Dragul meu frate,

Îţi voi răspunde acum la întrebarea de ce aşa-numiţii fraţi nu se pot uni în lucrare cu ceilalţi

creştini. Mulţi pun în mod repetat aceeaşi întrebare şi, recent9, în timpul lucrării de

evanghelizare a lui Moody şi a lui Sankey, a părut ciudat, dacă nu chiar o dovadă că suntem în

afara gândurilor lui Dumnezeu, faptul că noi nu am luat parte activ la această lucrare. Unii

spun că, într-adevăr, chiar dacă s-ar presupune că avem gândul lui Dumnezeu cu privire la

Biserica Sa, nu există un motiv întemeiat (după cum consideră ei) pentru care să nu putem

avea părtăşie cu alţii în lucrare, atunci când nu este vorba de niciun principiu al Adunării.

Aceasta este şi nelămurirea ta şi voi încerca să o întâmpin, în măsura în care Domnul îmi va da

posibilitatea.

1. Rugăciune pen tru to ţ i

Putem să ne rugăm pentru mulţi slujitori ai Domnului cu care nu putem avea părtăşie, şi

chiar o facem. Îmi aduc aminte că odată, în străinătate, un evanghelist predica evanghelia chiar

în casa în care stăteau unii fraţi din părtăşie şi, deşi nu puteau participa la întâlnirile lui, ei se

întâlneau pentru a se ruga pentru el de fiecare dată când predica. Este chiar cazul în care mă

aflu eu în aceste momente. Scriu aceste rânduri undeva în Germania. În acest oraş, un creştin

bine cunoscut din Anglia predică evanghelia, iar eu mă rog în modul cel mai sincer şi mai

serios pentru el ca Dumnezeu să-l folosească, spre slava Lui, în convertirea sufletelor. Dar sunt

multe motive pentru care n-aş putea să particip la întâlnirile lui. În acelaşi fel, atunci când

Moody şi Sankey erau la Londra, sfinţii din Blackheath se rugau continuu pentru ei.

Vei vedea, aşadar, că ceea ne face să stăm deoparte nu este vreun fel de indiferenţă faţă de

osteneala lor. Într-adevăr, este o încercare dureroasă să fim forţaţi să rămânem separaţi de

mulţi credincioşi cărora le admirăm râvna şi devotamentul; o durere pe care n-am putea s-o

purtăm, dacă n-am fi învăţat preţioasa lecţie că gloria lui Hristos este singurul lucru care

trebuie luat în considerare şi că numai El trebuie să fie scopul nostru. Sunt sigur că vei

mărturisi că, deşi aceşti oameni ne sunt atât de dragi, El Însuşi este mai drag decât toţi ceilalţi.

9 Să ne amintim că autorul a scris acest articol în 1876. Cu toate acestea, aceleaşi probleme se ridică şi astăzi, de exemplu, cu
privire la Billy Graham şi la Luis Palau, aceasta fără sa ne referim şi la alte aspecte cum ar fi asocierea cu Biserica Romano
Catolică şi cu aşa-numita Mişcare Carismatică sau legături cu alte organizaţii religioase, [n.ed.]
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2. Susţinerea evangheliştilor
Voi lua mai întâi cazul evangheliştilor, pentru că acest caz aduce cele mai mari dificultăţi în

minţile multora. Este foarte clar în Scriptură că slujba evanghelistului este individuală. El îşi

primeşte darul de la Hristos cel înălţat în cer şi este responsabil numai faţă de El, ca Domn,

pentru exercitarea darului primit (Efeseni 4.8-11). Este important să clarificăm această idee,

pentru că există multă confuzie cu privire la ea.

Am citit săptămâna trecută un discurs ţinut de unul dintre predicatorii voştri, iar el spunea

că principala lucrare a bisericii constă în mântuirea sufletelor. Eu răspund: Nu! Nu este deloc

lucrarea bisericii! Este lucrarea lui Dumnezeu prin predicarea evangheliei, iar El a încredinţat

predicarea evangheliei nu bisericii, ci evangheliştilor: tuturor celor care, având o anumită

măsură a acestui dar, pot predica evanghelia. Predicarea evangheliei este, aşadar, o lucrare cu

totul individuală10.

Există şi o altă idee. Evanghelistul este de asemenea un mădular din Trupul lui Hristos şi îşi

are locul lui ca atare (vorbesc despre starea normală a lucrurilor) în adunarea lui Dumnezeu. În

timp ce lucrarea lui este individuală şi nimănui nu-l este permis să se interpună între el şi

propria lui responsabilitate faţă de Domnul, totuşi el merge, sau ar trebui să meargă, în

lucrarea lui de pe poziţia pe care o ocupă în adunare. în consecinţă, dacă Domnul îl foloseşte

pentru convertirea sufletelor, el îi va conduce pe cei care au fost mântuiţi prin predicarea lui,

împreună cu el, la locul pe care trebuie să îl ocupe în adunare. Pentru că, imediat ce au crezut,

ei sunt pecetluiţi cu Duhul Sfânt, Care locuieşte în ei, şi sunt mădulare ale Trupului lui Hristos,

avându-şi locul ca atare la Masa Domnului. Cu siguranţă că lucrarea evanghelistului nu s-a

terminat până când cei convertiţi prin intermediul lui nu sunt conduşi în adevăratul lor loc ca şi

credincioşi.

Avem o deplină părtăşie cu toţi evangheliştii care lucrează în felul acesta. Dacă n-am fi avut,

nu am fi avut părtăşie cu Dumnezeu în această privinţă, pentru că, ostenindu-se potrivit cu

gândul Lui, ei pot conta pe prezenţa Sa şi se pot odihni în încrederea că Numele Lui va fi

glorificat, indiferent dacă oamenii primesc sau resping mesajul lor.

Oare majoritatea evangheliştilor lucrează în acest fel? Priveşte la mişcarea recentă de

evanghelizare din Anglia şi din Scoţia. Cum a început? Cu înţelegerea de a nu se spune nimic

cu privire la diferenţe între „biserici" şi de a aproba toate sectele care participă la această

susţinere! Metoda de operare a fost următoarea: înainte ca cei doi evanghelişti să meargă în

10 Sfinţii din adunarea locală se pot identifica cu evanghelistul (atunci când umblarea acestuia este potrivită) şi cu lucrarea lui
nu numai prin rugăciune, dar şi prin susţinere materială sau de oricare alt fel. Cu toate acestea, evanghelistul aşteaptă de la
Domnul călăuzire şi susţinere, dar apreciază bineînţeles părtăşia cu ceilalţi credincioşi.
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vreun loc, trebuia să existe o înţelegere între lucrătorii din toate denominaţiunile de acolo.

Clerici din multe denominaţiuni s-au întâlnit pentru a forma un comitet care să susţină

mişcarea. Evangheliştii trebuia să-şi facă partea şi să nu spună nimic cu privire la biserică; ei

trebuia să-i trimită pe cei nou-convertiţi la toate bisericile deopotrivă. Aşa s-a şi făcut. Dacă

Dumnezeu, în harul Său, a convertit un păcătos, el a fost trimis înapoi în biserica pe care o

frecventase până atunci. Numele au fost notate şi trimise liderilor din bisericile respective.

Poate cineva pretinde vreun moment că acestea s-au făcut în acord cu gândul lui Dumnezeu?

Dacă unii afirmă că ceilalţi sunt cauza dezbinărilor sau că sunt greşiţi prin însuşi faptul că nu

ţin de denominaţiunea lor, cum pot ei să se unească cu mişcarea care va încredinţa sufletul de

curând venit la Domnul celor care au creat dezbinare? Şi totuşi aşa s-a întâmplat, în virtutea

unui armistiţiu cu privire la diferenţele dintre ei. „Cel care este credincios în puţine lucruri este

de asemenea credincios în lucrurile mari" este un principiu divin care rămâne pentru totdeauna,

iar oricine va acţiona pe baza lui va trebui adesea să se despartă de activităţile unora dintre

fraţii săi.

3. Al t e mi ş cări s i ac t iv i t ă t i

Am menţionat numai una dintre mişcări, dar aceleaşi caracteristici pătrund în cele mai

multe dintre practicile religioase moderne. La fel a fost şi cu mişcarea «viaţa superioară»11.

Multe comunităţi sunt întemeiate pe aceeaşi înţelegere, tacită sau mărturisită, de a ignora

principiile Adunării lui Dumnezeu; şi mulţi lucrători al căror nume atrage cel mai mult atenţia

publică ocupă, în practică, acelaşi teren. Îngăduie-mi atunci, dragul meu frate, să te întreb în

toată simplitatea dacă tu crezi că poate fi plăcut înaintea lui Dumnezeu să treci sub tăcere

adevărul cu privire la Adunarea Lui? Ar putea oare adevăratul Cap al Bisericii să privească cu

satisfacţie vreo tocmeală între oameni? Ar putea El să rămână în tăcere cu privire la

orânduirile care afectează în mod practic unitatea Trupului Său? Nu încape nicio urmă de

îndoială în ceea ce priveşte răspunsul. Aceasta este justificarea noastră suficientă de a refuza

asocierea cu cei care se comportă astfel.

Problema este chiar mai gravă. Nu-i acuz numai de indiferenţă pe cei despre care am vorbit,

ci şi de ostilitate, de împotrivire pe faţă cu privire la terenul pe care Dumnezeu i-ar vrea strânşi

pe ai Săi. Este o poziţie periculoasă pentru cei care o adoptă; pentru că, dacă există un singur

teren pe pământ (după cum ne învaţă Scripturile) pe care credincioşii trebuie să fie strânşi, este

11 Această mişcare accentua viaţa şi contemplarea spirituală lăuntrică, dar subestima nevoia de studiu obiectiv al Cuvântului.
Era o formă de dualism, îmbinată cu influenţe păgâne şi misticism, potrivit căruia trupul şi lucrurile materiale sunt de ordine
„inferioară", în timp ce lucrurile spirituale şi religioase sunt de ordine „superioară".
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într-adevăr un lucru grav să fii ostil faţă de acesta, adică să fii dispus să susţii toate terenurile

sectare, dar nu adevăratul teren al Adunării. De aceea, nu am putea să ne unim cu cei care se

opun strângerii exclusive pe acel teren fără să fim necredincioşi adevărului.

Mai este un aspect al problemei. În timp ce suntem criticaţi de fraţi credincioşi pentru că

rămânem separaţi pe acest teren, aceia care ne judecă nu doresc comuniunea noastră, dacă nu

le dăm nişte garanţii pe care nu au niciun drept să ni le ceară şi pe care nu le-am putea da fără

să fim necredincioşi Domnului. Cu ceva timp în urmă mi s-a cerut să predic evanghelia într-o

clădire care nu aparţinea vreunei denominaţiuni. Înainte de a da un răspuns, mi s-a adăugat:

«Bineînţeles că nu vei menţiona vreuna din particularităţile voastre». Ar putea cineva să cadă

de acord, de dragul de a merge într-un anumit loc, să ascundă vreun lucru pe care Domnul ar

putea să i-l pună pe inimă ca să-l spună? Nu! Aceasta ne duce înapoi la ideea pe care deja am

atins-o în ultima scrisoare. Pe cine ar trebui să pun mereu înaintea mea: pe Domnul sau pe

fratele creştin? Apostolul spune: „Dacă aş plăcea oamenilor [dacă aceasta ar fi ţinta mea], n-aş

mai fi robul lui Hristos" (Galateni 1.10).

Aş vrea să mă adâncesc puţin în această idee. Aşa cum am văzut înainte, locul nostru este

„afară din tabără" (Evrei 13.12,13) şi, ca atare, este un loc de separare. Slujitorii despre care

am vorbit se află înăuntrul, sau în afara taberei? Ei nu sunt afară, pentru că fie aprobă tacit, fie

se unesc făţiş cu toate sistemele sectare organizate şi construite de om, cu sistemele care în

totalitatea lor alcătuiesc de fapt tabăra. Atunci dacă eu, prin harul lui Dumnezeu, am fost

condus afară la Hristos, ar trebui oare să mă întorc în tabără sau să mă asociez cu cei dinăuntru,

de dragul părtăşiei? Ar trebui fie să renunţ la părtăşia cu Hristos12, fie să evit părtăşia cu cei

care sunt în această poziţie. Astfel stând lucrurile, vei vedea nevoia noastră de a continua în

separare; vei vedea că, într-adevăr, devotamentul faţă de Hristos şi loialitatea faţă de mărturia

pe care ne-a încredinţat-o ne împiedică să urmăm un alt drum.

Totuşi şi în denominaţiuni sunt convertiri

Vei spune poate: «Dar priveşte la câţi oameni primesc mântuirea; şi, dacă sunt oameni care

primesc mântuirea, cu siguranţă acest obiectiv necesită alăturarea noastră activă». Există două

răspunsuri la această problemă. În primul rând este trist să observăm cum omul şi

binecuvântarea lui exclud sau pun pe planul doi gândul lui Dumnezeu şi gloria Lui. Este

adevărat că sufletele sunt mântuite prin lucrarea Cuvântului, şi suntem recunoscători că

12 în ceea ce priveşte lumina pe care Domnul mi-a dat-o, aş pierde bucuria părtăşiei cu El, din cauza neascultării mele. Aceasta
nu înseamnă că acei credincioşi care se află în tabără nu ar avea niciun fel de părtăşie cu Domnul. Ei sunt însă indiferenţi cu
privire la adevăratul caracter al taberei în ochii lui Dumnezeu, deşi se pot bucura de părtăşia cu El, potrivit cu lumina pe care o
au.
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Dumnezeu, în îndurarea Sa plină de afecţiune, adună oamenii în număr aşa de mare înainte de

venirea Domnului. Dar trebuie să ne oprim la acest lucru? Ar trebui oare ca El, prin harul

Căruia se primeşte binecuvântarea, să nu primească glorie de la cei care au predicat Cuvântul

sau de la cei care au fost mântuiţi? Nu vreau să insinuez niciun moment că predicatorii şi cei

convertiţi vor uita sursa binecuvântării, dar ceea ce vreau să spun este că ar trebui să fie

revendicate drepturile lui Dumnezeu asupra celor mântuiţi. Nu ar trebui oare să li se

amintească acestora că, dacă sunt mântuiţi, aceasta se întâmplă nu în primul rând pentru

propria lor binecuvântare, ci pentru slava lui Dumnezeu, şi că Dumnezeu va fi glorificat prin

intrarea lor pe calea separării şi a ocupării unui loc de ascultare şi de mărturie? Dorinţa inimii

lui Dumnezeu pentru ei nu va fi împlinită până când nu vor fi ieşit afară din tabără la Hristos,

purtând ocara Lui.

Pare aproape nemilos să spui persoanelor nou-convertite, ca răspuns la întrebarea «Care

este următorul meu pas?», că trebuie să studieze personal Scripturile pentru a afla răspunsul.

De curând am întrebat pe cineva care tocmai fusese convertit: «Te afli la Masa

Domnului?»Răspunsul lui a fost: «Sunt atât de multe mese, încât nu ştiu care dintre ele este a

Domnului». Acesta este doar un exemplu de credincios care rătăceşte ca o oaie fără păstor.

Aşadar, evangheliştii să îşi ocupe poziţia bazată pe Cuvântul lui Dumnezeu, fiind pregătiţi cu

orice preţ, chiar cu preţul separării de mulţi fraţi iubiţi şi, de asemenea, cu preţul pierderii

popularităţii, să aibă slava lui Dumnezeu înaintea lor, ca fiind prioritară în lucrare. Să pună

această glorie şi înaintea celor care sunt mântuiţi prin lucrarea lor. Atât timp cât nu se va

întâmpla aşa, eu nu pot să fiu în asociere cu ei.

În al doilea rând, dacă ar fi să colaborez cu toţi cei care sunt folosiţi în convertirea celor

nemântuiţi, va trebui să mă asociez cu catolici, cu ritualişti şi cu orice altă secţiune a

creştinătăţii13. Eroarea vine din presupunerea că Dumnezeu aprobă poziţia şi căile fiecăruia

dintre cei astfel folosiţi. Mulţi sunt, aşadar, înşelaţi. Am citit odată o scrisoare a unui pastor

către un credincios care fusese condus afară din tabără, prin care susţinea acelaşi lucru. El

spunea că este un lucru foarte grav să te opui lucrării care, prin binecuvântarea de care a avut

parte, era atât de evident că aparţinea lui Dumnezeu. Dar întrebarea este următoarea (şi cu

siguranţă că un învăţător al Cuvântului ar fi trebuit să şi-o pună): este lucrarea respectivă

aprobată de Scriptură? Dacă este, suntem obligaţi să o primim; dacă nu, suntem la fel de

obligaţi să o respingem. Aşa este şi cu cel care este folosit pentru convertirea sufletelor. Cu

toate că Îl binecuvântez în mod sincer pe Dumnezeu pentru manifestarea harului Său, totuşi,

13 Aceasta este o problemă reală astăzi pentru predicatori precum Billy Graham şi alţii ca el. [n.ed.]
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pentru îndrumarea mea personală, nu trebuie decât să mă întreb: căile şi poziţia lucrătorului

sunt în conformitate cu Cuvântul lui Dumnezeu? Dacă da, atunci pot din toată inima să mă

unesc cu el; dacă nu, atunci nu mă pot asocia cu el în poziţia lui greşită, în neascultarea lui

(pentru că de neascultare este vorba, chiar dacă s-ar putea ca el să nu fie conştient de acest

lucru).

Societăţile religioase

Dacă sunt forţat să rămân separat de mulţi slujitori devotaţi, cu cât mai mult voi fi separat

de „societăţile religioase" care se răspândesc prin toată lumea, cu mecanismele lor elaborate de

a strânge fonduri şi cu activităţile lor diverse, acesta fiind unul dintre cele mai triste simptome

ale corupţiei din aceste timpuri rele! Sunt bine familiarizat, din poziţia pe care am ocupat-o în

trecut şi din slujba pe care am făcut-o în multe comitete, cu maniera lor de a acţiona. Dar nu

doresc să dau la o parte perdeaua după care se ascund atât de multe lucruri străine de gândul

lui Dumnezeu şi ar fi suficient să spun că niciun credincios instruit nu se poate asocia cu aşa

ceva.

În ziarele „religioase" sau în revistele sponsorizate de biserici vei găsi publicitate făcută

unor bazare, a căror atracţie principală o constituie fanfarele militare sau de alte feluri, ori

tombolele. Vei găsi reclame pentru predici ale unor oameni de seamă, urmate de colectări de

fonduri; întâlniri rânduite în aşa fel încât să atragă un număr cât mai mare de oameni prin

reputaţia vorbitorului. Toate aceste lucruri se declară a fi făcute în numele lui Hristos14.

O, frate, a menţiona aceste lucruri înseamnă a descoperi caracterul lor şi în acelaşi timp a

arăta starea deznădăjduit de coruptă în care a căzut biserica mărturisitoare! Te mai surprinde

deci faptul că stăm deoparte sau că insistăm asupra nevoii de separare de toate aceste lucruri,

cu totul opuse gândului Domnului?

Ştiu că drumul celui credincios şi în special al slujitorului este tot mai greu în aceste timpuri

rele. Dar am fost preveniţi şi ne-au fost date şi resurse. „Să ştii dar aceasta", spune Pavel în

Epistola către Timotei, „că în zilele din urmă vor veni timpuri grele" (2 Timotei 3.1), iar dacă

vei cerceta întregul capitol, vei găsi trei idei principale. în primul rând, caracteristicile

„timpurilor grele" (versetele 2-9); în al doilea rând vei găsi că partea celui evlavios este

persecuţia (versetele 10-12); şi, în final, Cuvântul lui Dumnezeu ca unica noastră resursă

(versetele 14-17). încredinţez acest capitol cercetării tale făcute cu sinceritate şi însoţite de

rugăciune, cu speranţa că Domnul l-ar putea folosi pentru a te dezlega de orice ar putea fi

contrar voii Sale şi pentru a-ţi da încredere în El, ca să ocupi cu îndrăzneală un loc de separare.

14 Nu trebuie şi nici nu mi se permite să judec motivaţiile celor care fac aceste lucruri. Problema care se pune este dacă mă pot
asocia cu ele ţinând cont că intră în conflict cu lumina pe care Domnul, în harul Său, mi-a dăruit-o.
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A avea gândul Domnului

În încheiere aş mai spune că ceea ce este esenţial în slujire este a avea gândul Domnului cu

privire la lucrarea în care suntem angajaţi. Aşadar, este imposibil să aliniem nişte reguli

absolute care să se aplice fiecărui caz, însă, dacă eu mă aflu în comuniune cu Cel care

binevoieşte să mă trimită, drumul va fi limpede, oricât de greu ar fi de urmat. Totuşi, pentru a

fi în comuniune, trebuie să fiu deopotrivă ascultător şi dependent. Domnul nostru spune

ucenicilor (şi cu siguranţă ne spune şi nouă): „Dacă rămâneţi în Mine şi cuvintele Mele rămân

în voi, cereţi orice, şi vi se va face" (Ioan 15.7). Ordinea este importantă: în primul rând, să

rămânem în El, adică a trăi într-o continuă dependenţă faţă de El, iar apoi cuvintele Sale să

rămână în noi, stăpânindu-ne şi conducându-ne întrutotul, adică formându-L pe Hristos în noi;

aceasta se referă în primul rând la starea sufletului şi apoi la umblarea, la viaţa şi la activitatea

lucrate de Cuvânt. Porneşte la drum cu Hristos şi nu vei întâmpina multă dificultate în a afla ce

I se potriveşte Lui pe calea şi în slujirea noastră. Îmi dai atunci voie, dragul meu frate, să îţi

cer a-ţi întoarce privirea de la gândurile tale, de la slujirea ta şi de la gândurile şi privirile

fraţilor credincioşi, şi a-ţi aţinti privirea numai la Hristos, strigând: „Doamne, ce vrei să fac?".

Pentru că, „dacă ochiul tău este curat, tot trupul tău va fi plin de lumină".

Al tău, cu afecţiune în Hristos,

E. D.

http://www.vesnicia.ro/


Piedici în calea părtăşiei Edward Dennett

____________________________________________________________________________
www.clickbible.org – Cărţi creştine gratuite

Până când va veni El

Blackheath, august 1876

Dragul meu frate,

În aceste câteva rânduri aş vrea, dacă este posibil, să te las în prezenţa Lui, Singurul care

poate face din adevăr o putere vie în sufletul tău. Pericolul de a lăsa adevărul să treacă pe

lângă noi, de a ne mulţumi cu gândul că şi alţii o duc bine, este atât de mare. Aşadar, suntem

înclinaţi să spunem: «De ce să ne agităm cu atâtea exerciţii de inimă?». Voi aduce înaintea ta

numai două lucruri ca răspuns la această întrebare.

1. Ven irea Domnulu i

Primul este venirea Domnului. Trăieşti tu, frate drag, în aşteptarea zilnică a reîntoarcerii lui

Hristos? Ce ne-a spus El în ultima adresare către Biserica Lui? „Cel care mărturiseşte acestea

spune «Da, Eu vin curând»" (Apocalipsa 22.20). El face anunţul acesta de trei ori în acest

capitol (versetele 7,12,20). Ce perspectivă binecuvântată ne este astfel dezvăluită! Cine a

coborât în moarte pentru răscumpărarea noastră şi a avut de-a face cu întreaga mânie a lui

Dumnezeu care ni se potrivea nouă, ca păcătoşi? Dragostea Lui a fost atât de cuprinzătoare şi

de intensă, încât apele cele multe (acele valuri şi talazuri ale mâniei care au trecut peste

sufletul Său) n-au putut s-o înece şi şuvoaiele n-au putut s-o stingă. Ne va fi curând îngăduit

să-L privim pe acelaşi Om, chiar dacă patimile Lui s-au sfârşit, iar El este glorificat la dreapta

lui Dumnezeu. ÎI vom vedea aşa cum este, pentru că atunci vom fi ca El (1 Ioan 3.2). Ce

perspectivă! Cum ne umple de bucurie nespusă anticiparea acestui eveniment, întorcându-ne

privirile de la orice altceva şi gândindu-ne la acel moment când El va veni să ne primească la

El, pentru ca, acolo unde este El, să fim şi noi (Ioan 14.1). într-adevăr, anticipăm bine acel

moment, pentru că el va fi împlinirea bucuriei Lui personale şi, în acelaşi timp, a

binecuvântărilor noastre.

2. Tre i dor in ţ e al e Domnulu i
Există ceva care izvorăşte din acestea şi ar fi al doilea lucru pe care doresc să-l aduc înaintea

ta. În acest timp scurt, în acest interval de aşteptare până la venirea Lui, ce aşteaptă Domnul de

la noi? Acest capitol (Apocalipsa 22) ne dă răspunsul. Am reuşit să arătăm anunţul întreit al

venirii Sale grăbite, iar acum să privim la diferitele contexte în care sunt prezentate. Prima

dată se spune: „Iată, Eu vin curând! Ferice de cine păzeşte cuvintele profeţiei cărţii acesteia"
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(versetul 7). Aşadar, El ne învaţă că ceea ce preţuieşte El în ai Săi, care aşteaptă venirea Lui,

este ascultarea; şi, aşa cum ştim din Ioan 14, această ascultare este dovada dragostei pe care

I-o purtăm.

Cine va căuta atunci, în faţa unui asemenea cuvânt, să se sustragă de la ascultare? Nu va

spune, mai degrabă, orice credincios adevărat: «Ce privilegiu a pus Domnul asupra mea,

îngăduindu-mi să-mi arăt dragostea pentru El, Cel pe care omul L-a respins, şi să fac aceasta

prin păzirea cuvântului Său!»? Cu câtă încântare priveşte El la cei care, în mijlocul încercărilor

sau chiar al primejdiilor, fac din această ascultare singurul obiectiv al vieţii lor!

Apoi El vorbeşte din nou şi spune: „Iată, Eu vin curând şi răsplata Mea este cu Mine, ca să

dau fiecăruia după fapta lui" (versetul 12). Aici suntem învăţaţi că El caută credincioşia în

slujitorii Săi; şi, mai mult, că El îi va recompensa potrivit cu aceasta (a se compara cu Luca

19.12-26). Din nou, şi pentru ultima dată, El spune: „Cel care mărturiseşte acestea spune: «Da,

Eu vin curând»". Răspunsul lui loan este: „Amin! Vino, Doamne Isuse!" - un răspuns care ar

trebui să curgă instantaneu din inima fiecărui sfânt. Astfel suntem învăţaţi că, în acest timp

scurt de aşteptare, afecţiunea noastră este foarte preţioasă pentru El.

Aşadar, acestea sunt cele trei lucruri pe care El le aşteaptă de la noi acum: ascultare,

credincioşie şi afecţiune. În lumina acestui adevăr, a perspectivei venirii Domnului şi a ceea ce

El preţuieşte în sfinţii Săi în timpul în care ei aşteaptă revenirea Lui, îţi cer, dragul meu frate,

să ai în vedere şi să te hotărăşti asupra lucrurilor pe care am avut privilegiul de a ţi le aduce

înainte în aceste scrisori.

Încredinţându-te încă o dată îndrumării şi binecuvântării Domnului,

Al tău, cu afecţiune în Hristos,

E. D.
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